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Voorzitter, 
 
Voor ons ligt een  solide programmabegroting 2010. 
Een begroting die binnen een democratisch proces tot stand is gekomen. 
College , raad en het ambtelijk apparaat hebben een mooi proces doorlopen om te 
komen tot een bezuinigingsoperatie om te zorgen voor een dekkende begroting. 
Het meerjarenperspectief ziet er met de ombuigingen ook geruststellend uit. 
Uiteraard beseft de CDA fractie de afhankelijkheid die we hebben vanuit Den Haag 
maar ook dat we als gemeente Werkendam ook niet alles kunnen beïnvloeden.  
 
Net zoals verleden jaar maakt het CDA zich zorgen over onze financiële toekomst. 
Wat komt er nog op ons af, wat kunnen we nog verwachten maar zeker ook waar 
kunnen we niet  meer op rekenen. Vanuit Den Haag blijven er berichten komen dat 
het allemaal minder moet en de Europese situatie wordt er ook niet florissanter op. 
 
Daarnaast komen er steeds meer taken die centraal geregeld zijn naar lagere 
overheden en dus ook naar Werkendam. Vaak worden bezuinigingen dan genoemd 
als oorzaak, betekent dat dan ook dat je als gemeente eigenlijk te weinig geld mee 
krijgt om de taken uit te voeren? 
 
Uiteindelijk moeten de burgers de rekening betalen en dus komt de rekening ook op 
het bordje van de inwoners van Werkendam. 
Als gemeente hebben wij dat ook een taak maar zeker ook een verplichting naar 
onze inwoners toe 
om ervoor te zorgen dat de gemeentelijke lasten zo laag mogelijk te houden. 
 
Er komt ook veel op de ambtelijke organisatie af……. 
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Bestuur 

De regionale samenwerking Land van Heusden en Altena baart  de CDA fractie grote 
zorgen. 
 
Voorzitter we maken mooie rapporten, praten veel met en over elkaar, geven onszelf 
mooie doelstellingen mee en indicatoren maar waar het volgens onze fractie omgaat 
is de wil om samen te werken.  Het lijkt erop dat we 
vele uren met elkaar praten om na te gaan hoe we 
verder moeten met elkaar.  We kunnen deze tijd beter 
besteden aan echte samenwerking. Wij zijn ook van 
mening als de wil er is om samen te werken, 
problemen oplosbaar zijn. Als raad hebben wij zelf ook 
een rol in de samenwerking, en eerlijk is eerlijk, deze 
raad wil verregaand samenwerken. We moeten het niet 
over grote broer en klein broertje hebben maar of de wil 
er is. 
 In Altena moeten we groot genoeg met elkaar zijn om 
te laten zien dat we eruit kunnen komen. Wij roepen 
dan ook ons college op om samen met de colleges van Aalburg en Woudrichem te 
laten zien aan de burgers dat de wil er is om samen te werken. 
Een heel slecht voorbeeld van hoe het niet moet is de samenwerking op ICT gebied. 
Wat hebben we elkaar uiteindelijk gebracht…….we houden elkaar op de hoogte van 
onze eigen voortgang op ICT gebied. Zo moet het dus niet. 
 
 
Burgerdiensten 
Wij zijn blij met de ambities die onze gemeente heeft op het gebied van 
dienstverlening.  

En zoals u weet is het CDA een groot voorstander om via E-
dienstverlening veel zaken te kunnen regelen van, voor of 
via de gemeente. We moeten echter niet  vergeten dat er 
ook burgers zijn die gewoon willen kunnen binnenlopen en 
dan ook binnen een redelijke termijn geholpen willen worden. 
Laten we vooral niet vergeten waarom er een gemeentehuis 
is……… 

 
Openbare orde en veiligheid. 

Wat verstaan we onder openbare orde en veiligheid, als kop geeft het college mee 
“Een veilig en leefbaar Werkendam” 
Daar kunnen wij van harte als fractie mee instemmen. We moeten dan natuurlijk niet 
vergeten dat het om de leefbaarheid gaat die onze inwoners verwachten. We blijven 
natuurlijk een plattelandsgemeente en geen grote stad.  
Vorig jaar heeft onze fractie bij de programmabegroting al aandacht gevraagd voor 
het aangifteloket van de politie in Nieuwendijk. 
Voorzitter, we blijven verhalen horen dat burgers niet verder komen dan de intercom 
in Nieuwendijk om vervolgens verwezen te worden naar Oosterhout of zelfs Tilburg. 
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Graag willen wij van u weten welke afspraken er nu gemaakt zijn om aan de wensen 
van de gemeente Werkendam 
tegemoet te komen. Het kan niet zijn 
dat we onze burgers zo ver moeten 
laten rijden om aangifte te doen. Waar 
is de service gebleven om desnoods 
thuis aangifte op te nemen. 
Wilt u voor ons een duidelijk overzicht 
maken wat er van de burgers verwacht 
wordt en waar ze op kunnen rekenen. 
Daarnaast vragen wij het college een 
en ander goed met onze burgers te 
communiceren. 
 
 
Daarnaast vragen wij het college om helder en duidelijk optreden van de politie bij 
overlast van jongeren. Dan hebben we het over overlast van geluid maar zeker ook 

van drank en drugs. 
We kunnen ons niet aan de indruk onttrekken dat we 
steeds meer jonge kinderen zien bij plaatsen waar 
gehandeld wordt in (soft) drugs en pillen. 
 Gelukkig weten we ook uit ervaring dat de politie 
aanwezig kan zijn als het moet. 
Ook een oproep aan de ouders van de kinderen die 
overlast veroorzaken, let op uw kinderen. 
Laat daar dan ook het motto zijn, wat gij niet wilt dat u 
geschiedt doet dat ook een ander niet. 
 

 
 
 
 
 
Een ander punt van zorg van de CDA fractie is het 
toenemende zwerfafval in onze buitengebieden. Als 
we niet oppassen kunnen we zo een van onze 
afvalstations sluiten……en van het geld dat we 
daarvan over houden een buitenploeg activeren om  
het vuil op te halen. We vragen het college hier 
dringend aandacht voor en we willen u meegeven 
om te overwegen om de BOA hier actief te laten zijn 
om overtreders hard aan te pakken. 
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Tijdens de wijkavonden horen wij al lange tijd inwoners 
klagen over te hard rijden. Deze klachten baren ons, 
nog steeds  zorgen. Graag ziet het CDA dat u hier tegen 
op treedt. Snelheidscontroles is een alternatief. Deze 
worden toegezegd tijdens de wijkavonden echter vinden  
geen gehoor bij de politie. Door de Burgemeester zijn 
toezeggingen gedaan om e.e.a. met de politie op te 
nemen echter zien wij nog niet de nodige actie. Het 
CDA heeft zelf ook al een oplossing aangedragen om 
de automobilisten op hun rijgedrag bewust te maken 
door het plaatsen van mobiele snelheidsmeters de 
zogenaamde “Smiley’s”. Toezeggingen zijn gedaan 
alleen duurt het al meer dan twee jaar om zo'n 

eenvoudige maatregel te realiseren. College neemt u ons hierin wel serieus gezien 
de trage uitvoering. 
 
 
Openbare ruimte 
 
De bezuinigingen op wegen, straten en pleinen maar dan alleen in het groen hebben  
uiteraard uitwerking op het zicht van onze mooie gemeente. Hoe vaak horen we het 
niet wat liggen jullie dorpen er toch prachtig bij.  Het gevolg van de bezuinigingen 
wordt daar zichtbaar.  
Er moeten keuzes gemaakt worden en het CDA staat hier volledig achter. 
Uiteraard  moeten we niet met elkaar vergeten als er weer goede tijden komen deze 
bezuiniging  teniet gedaan moet worden. Want een goed verzorgd dorp heeft 
uitstraling en die uitstraling komt ook weer ten goede aan de economie en mensen 
van buiten onze dorpen die zich eventueel hier willen vestigen. 
 

En dan de A27. Hoe kan je als gemeente, gemeenten, 
provincies, ondernemers zo ergens voor gaan om 
vervolgens het deksel op je neus te krijgen uit Den Haag. 
We moeten nu blij zijn met iets wat we niet hebben gewild. 
Want als we niet blij zijn, ja wat dan? 
Wij begrijpen dat er 
keuzes moeten 
worden gemaakt 
omdat de economie 

in een dip zit. Maar geeft dat dan ook aan. 
Nemen we de lagere overheden nog 
serieus? 
Vorig jaar moesten we nog zelf geld 
meenemen om ons wensenlijstje voor elkaar 
te krijgen. Laten we niet vergeten wat de 
gevolgen kunnen zijn van “gewoon”een 
betonnen brug ernaast leggen. Hoe staat het 
dan met de geluidsoverlast in Sleeuwijk, 
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Nieuwendijk en Hank? En met de fijnstof waar we onze inwoners aan bloot stellen? 
Is de bereikbaarheid van Gorinchem in het geding? Want daar moeten we heen voor 
onze medische zorg! Wat zijn de gevolgen van een ernstig ongeval op een 
vierbaansweg? Want gescheiden rijstroken kunnen we vergeten. 
 
 
 
Economie 

 
De economie is van groot belang voor onze gemeente. Het CDA is dan ook groot 
voorstander van het stimuleren van de economie. De Regionale nota Economische 
zaken en het Regionaal Bedrijventerrein zijn prachtige voorbeelden om te zien hoe 
we in Altena wel met elkaar kunnen samenwerken. Uiteraard zijn we allemaal in 
afwachting hoe een en ander zich gaat ontwikkelen. 
 
Als CDA hebben we wel onze zorg voor onze havens. Graag willen we van het 
college een actueel overzicht met de te verwachten tekorten aan havengelden. 

Daarnaast vinden wij het van groot 
belang dat onze havens een 
trekpleister zijn voor het afbouwen 
van schepen maar ook om voor een 
paar dagen te liggen voor 
bijvoorbeeld familiebezoek en 
inkopen te doen. Onze middenstand 
vaart daar ook weer wel bij. 
Graag willen we dan ook een 
tijdelijke maatregel om ervoor te 
zorgen dat onze havens weer 
aantrekkelijk worden. College wilt u 
nagaan wat een tijdelijke verlaging 
van de havengelden voor gevolgen 

hebben voor zowel de inkomsten als voor de bezetting. Daarbij moet natuurlijk wel 
rekening worden gehouden met de nu al veel lagere inkomsten! 
 
Daarnaast staat er voor 2012 op de planning dat het onderzoek afgerond wordt naar 
een derde haven. 
U weet dat wij de komst van deze derde haven erg belangrijk vinden, we moeten nu 
zorgen voor de werkgelegenheid voor later! 
 
Wij zijn erg blij met de toezegging dat er een halte van de Brabantliner in Nieuwendijk 
komt. Nog even en dan kunnen we spreken van een Werkendamliner… 
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Onderwijs en kinderopvang 

 
Het CDA is tevreden over de aanpak van het college om jeugdigen en volwassenen 
toe te rusten om deel te nemen aan de samenleving. En we weten allemaal dat 
onderwijs de poort is om de samenleving binnen te gaan om daaraan deel te kunnen 
nemen. 
 

Het is ons bekend dat er overleg 
wordt gevoerd om voor nieuwbouw te 
zorgen voor basisschool t’Kompas in 
Werkendam. We willen het college 
eraan herinneren dat er in 2013 

begonnen moet worden met de bouw hiervan. Kunt u aangeven wat de laatste stand 
van zaken is? 
 
 
We willen van het college graag een inzicht krijgen waar we 
met ons peuterspeelzaalwerk staan op dit moment? Hoe gaat 
het bestuurlijk en welke kant wil het college op met de 
peuterspeelzalen? 
 
 
 
 
 
 
Cultuur, recreatie en sport 

 
Voor 2012 staat op de agenda dat er planvoorbereidingen zijn voor onder ander de 
uitbreiding dorpshuis Nieuwendijk en realisatie brede school in Sleeuwijk. We willen 
het college herinneren aan de toezegging dat er een goede samenwerking met 
sportclub SSS in Nieuwendijk en het bestuur van het dorpshuis, met name wat 
betreft de inkomsten van de bar. Daarnaast heeft het CDA meerdere malen gepleit 
voor goed overleg met de besturen van de scholen in Sleeuwijk en de wens van de 
inwoners van Sleeuwijk om een brede school te bouwen op de huidige plaats van de 
Es. 

 
Als CDA zij wij erg blij met de sportimpulsen die aan 
onze jeugd worden gegeven.  De 
combinatiefunctionarissen laten zien waar ze voor 
opgesteld zijn. Werkendam in beweging, we kunnen er 
niet meer onderuit! Prima zo, college. 
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Het CDA vindt het initiatief van Kozakken Boys om met eigen gelden een 
kunstgrasveld voor de jeugd te realiseren een 
prachtig plan. Maar wij zouden het ook toejuichen 
als het college met de initiatiefnemers gaat praten 
over een bijdrage van de gemeente. Op zo’n 
kustgrasveld kunnen meer kinderen actief zijn dan 
alleen voor trainingen van de voetbal. Wat te 
denken aan sportmiddagen? Buitenschoolse 
opvang en zo zijn er nog veel meer uitdagingen. 
Het CDA is bereid om een substantiële bijdrage te 
leveren voor het kustgrasveld als we het 
multifunctioneel kunnen en mogen gebruiken. 
 
Als CDA willen we graag dat u in gesprek gaat met de besturen van de zwembaden 
om flexibel met de  seizoen opening en  sluiting om te gaan. De afgelopen jaren 
hebben we te vaak gezien dat bij mooi  weer nog geen sprake is van open zijn of al 
weer gesloten is. Wij leveren een substantiële bijdrage om de zwembaden open te 
houden dus vindt de CDA fractie ook dat we daarvoor wensen mogen neer leggen bij 
de besturen. 
 
Als CDA vinden wij het initiatief vanuit de Nieuwendijkse bevolking om een groot 
toneelstuk op te gaan voeren lovenswaardig. Wij vinden dan ook dat er op een of 
andere manier een bijdrage mag zijn voor Stichting Toneel en Openlucht Theater  
Utopia.  

   
De vrijwilligers zijn het fundament van onze samenleving. 
Zonder vrijwilligers moeten onze bejaarden het zonder 
koffie doen, draaien de sportclubs niet meer, is er geen 
jeugdoos meer worden verenigingen en kerk niet bestuurd  
en ga zo maar door. Helaas is er dit jaar ondanks de 
toezegging geen  vrijwilligers bedankdag georganiseerd.  
College stel onze vrijwilligers volgend jaar niet teleur en 
maak hier werk van. 
 

 
 
 
Inkomensvoorzieningen 

Werkendam staat bekend als sociale gemeente en dat willen wij graag zo houden. 
We hebben een zorg voor de mensen die niet kunnen deel nemen aan het 
arbeidsproces maar ook voor de zwakkeren in onze samenleving. We moeten juist 
met elkaar actief zijn om deze groep zo klein mogelijk te laten zijn maar ook hulp te 
bieden waar nodig. Een actieve gemeente moeten we zijn 
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Zorvoorzieningen  

 
Samen met de gemeente Woudrichen hebben we het Centrum voor Jeugd en gezin 

opgestart. Als CDA vinden wij het nog 
steeds een gemiste kans dat Aalburg hierbij 
is afgehaakt. De transitie Jeugdzorg zal dit 
jaar extra aandacht vragen. De visie 
gesprekken en verdere voorbereiding zullen 
met andere gemeenten noodzakelijk zijn. 

 
 
Het CDA heeft haar zorgen over de huidige PGB-houders. Wat kunnen we 
verwachten, wat kunnen deze mensen verwachten? Het wordt minder, of zelfs 
helemaal geen budget meer. 
Als gemeente zullen we er ons op moeten voorbereiden dat we een grote groep 
hulpvragers kunnen verwachten. College, bent u al bezig zich hierop voor te 
bereiden? 
 

Het CDA is groot voorstander van een zeer streng 
alcoholbeleid.  Onder de 16 geen alcohol en 
daarboven minder alcohol gebruik. 
College, we kunnen dit bijna niet los zien van wat 
we hierboven al hebben benoemd. 
Overlast van jongeren en het gebruik alcohol  en 
handel in (soft) drugs. 
Wij zijn ervan overtuigd dat ouders hier een hele 
belangrijke rol in hebben. Laten we als gemeente 
daar ook onze aandacht op richten. Een kind heeft 

als het goed is nog een grote toekomst, laten we er met elkaar voor zorgen dat dit zo 
blijft! 
 
Milieu 
 
Afgelopen jaren hebben we grote stappen gezet voor een leefbare gemeente nu en 
in de toekomst. Afgelopen maand hebben we weer ons afvalstoffenbeleid 
geactualiseerd en onze tarieven vastgesteld. Als CDA zijn wij blij met deze 
vooruitgang. 
 
Wij zijn blij met de toezegging van het college om voor 2012 al te 
onderzoeken of de groene container vaker geledigd kan worden 
tijdens warme ophaalweken, zeker gezien de nieuwe tarieven. 
Eerder hebben we al aangegeven dat we ons zorgen maken over 
het zwerfvuil. Inzetten van de BOA lijkt ons een reële optie. 
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Ruimtelijke ordening en volkshuisvesting 
 

Als CDA hechten wij zeer aan het verhogen van de 
leefbaarheid in de kernen. 
Als raad en college hebben wij daar onze 
verantwoording in te nemen. We moeten in gesprek 
gaan met onze inwoners, luisteren naar onze 
inwoners maar ook beslissingen durven te nemen. 
We verwachten ook van het college dat ze goed 
inspringen op de veranderende wensen van 
woningbouw. De economische crisis laat zien dat juist 

de woningbouw zwaar wordt getroffen. Energiezuinig bouwen is geen optie maar een 
moeten. Wees flexibel en laat je niet leiden door gewoonten en gebruiken.  
 
 
 
Tot slot 
De CDA fractie dankt God voor alle geschonken zegeningen en wensen een ieder 
Gods kracht en wijsheid toe in het jaar 2012. 
 
 
Gerard Paans, fractievoorzitter 
Douwe Altena 
Jenny  Assink 
Otto van Breugel 
Wil Drabbe 
Arie van Driel 
Cees Schalken 
Guus Gijsbers, burgercommissielid 
Matthijs van Oosten,  burgercommissielid 
Marco Visser, burgercommissielid 

 
 

 


